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Protokół nr 1/2024 
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Mszana w Urz ędzie Gminy Mszana, w dniu 28 maja 2024 r. 
 
Posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 28 maja 2024 r., w Urzędzie Gminy w Mszanie,  
w godzinach 14.30 – 16.00. 
Kontrola prowadzona przez: 

1. Szotek Wioleta – Przewodnicząca Komisji 
2. Antończyk Paulina - Członek Komisji 
3. Gonsior Piotr - Członek Komisji 
4. Kotula Marek - Członek Komisji 
5. Kuczera Piotr - Członek Komisji. 

Listy obecności radnych i pozostałych uczestników stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Na podstawie upoważnienia nr 4/2024 z dnia 28 maja 2023 r. wydanego przez 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Mszana. 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 
3. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. 
4. Skierowanie wniosku do RIO w Katowicach w/s udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Mszana za 2023 r. 
5. Zakończenie posiedzenia. 

Pkt. 1  

Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Wioleta Szotek. Na 
podstawie listy obecności stwierdziła, że posiedzenie jest prawomocne. Obecnych było 5 z 5 
członków Komisji.   

Pkt. 2  
Prowadząca posiedzenie poinformowała, że zgodnie ze Statutem Gminy 
wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybierają członkowie komisji na pierwszym 
posiedzeniu. 
Na wiceprzewodniczącego zgłoszono 1 kandydaturę – Pana Marka Kotuli. Radny wyraził 
zgodę. 
Przewodnicząca Komisji poddała kandydaturę pod głosowanie. „Za” jej przyjęciem 
opowiedziało się 4 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
Wiceprzewodniczącym Komisji Rewizyjnej został wybrany Radny Marek Kotula.   

Pkt. 3  
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2023 r. wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior.  
Dochody budżetu wykonano w kwocie: 46.266.432,25 zł, z zaplanowanych 57.205.250,70 zł, 
co stanowi 80,88%. Analiza wykonania dochodów potwierdza realizację dochodów jako 
prawidłową. 
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Wydatki budżetu wykonano w kwocie: 55.383.104,62 zł, z zaplanowanych 67.011.797,91 zł 
zł, co stanowi 82,65% realizacji i co uznaje się za prawidłowe. Skarbnik podała, że dochody na 
inwestycje z dofinansowaniem z Programu Polski Ład, zaplanowane w kwocie 13,3 mln zł, 
wykonano w kwocie 6.030.862 zł, pozostałe przeszły na rok bieżący w związku z 
przesunięciem terminu realizacji inwestycji. 
Skarbnik omówiła zadania w Wieloletniej Prognozie Finansowej oraz stopień zadłużenia 
gminy. Na dzień 31.12.2023 r. zadłużenie wynosiło 6.080.027,63 zł. 
 
Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu wraz z informacją o kształtowaniu się 
przedsięwzięć wieloletnich za 2023 r. oraz informacją o stanie mienia komunalnego stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji analizowali także sprawozdanie finansowe, na które składa się: bilans z 
wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego; bilans jednostki budżetowej za 
2023 r.; rachunek zysków i strat jednostki na dzień 31.12.2023 r.; zestawienie zmian w 
funduszu jednostki na dzień 31.12.2023 r.; informacja dodatkowa za 2023 r. 
Sprawozdanie finansowe stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W dyskusji Radny Piotr Gonsior zwracał uwagę na trudną sytuację budżetową oraz trudności, 
jakie mogą wystąpić przy konstruowaniu przyszłorocznego budżetu, na co Skarbnik 
odpowiedziała, że faktycznie, sytuacja jest trudna. Samorządy liczą na wsparcie ze strony 
państwa, być może w ciągu roku pojawią się dodatkowe dochody, niezaplanowane w 
budżecie, co poprawiłoby wskaźniki, np. rezerwa subwencji lub wpływy ze sprzedaży działek. 
Omawiano plany zaciągnięcia w roku bieżącym kredytu długoterminowego w kwocie 6,1 mln 
zł, który był zaplanowany w tegorocznym budżecie oraz pożyczki z WFOŚiGW na dotacje dla 
mieszkańców do wymiany źródeł ciepła, w kwocie 200 tys. zł. Zostały już podjęte stosowne 
uchwały Rady Gminy w tych sprawach.  Skarbnik poinformowała, że w przetargu na wybór 
banku, który udzieli kredytu Gmina chce wpisać możliwość uruchamiania go etapami, w 
miarę potrzeb. Jeśli nie zajdzie konieczność, nie będzie uruchomiony w całości. 
Na pytanie Radnego P. Kuczery o koszty obsługi długu od 2024 do 2031 roku, Skarbnik 
wyliczyła w zaokrągleniu: 2024 – 497.000 zł, 2025 – 450.000 zł, 2026 – 270.000 zł, 2027 – 
305.000 zł, 2028 – 271.000 zł, 2029 – 178.000 zł, 2030 – 100.000 zł, 2031 – 35.000 zł.  
 
Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę na fakt, że w przyszłym roku, a także już w roku bieżącym 
zwiększą się wydatki samorządu i jednostek podległych na bieżące opłaty, takie jak gaz i 
prąd. Od połowy roku mają nastąpić duże podwyżki. 
Skarbnik odpowiedziała, że będzie to faktycznie problem, bo tych środków nie ma w 
budżecie. Przyjmowane były kwoty podobne do roku poprzedniego. Dlatego powinien być 
wyższy udział samorządów w podatkach takich jak PIT, CIT, które wpływają do budżetu 
państwa. Gmina ma dochody głównie z podatków i opłat lokalnych, niewielki procent z 
czynszów i najmu. 
Na pytanie Radnego P. Gonsior, czy jest możliwość zwrócenia się bezpośrednio do Prezesa 
Rady Ministrów o zwiększenie środków dla gminy w związku z trudną sytuacją finansową i 
wzrostem wydatków,  Skarbnik odpowiedziała, że nie widzi takiej możliwości. Wszystkie 
gminy stoją przed tym dylematem. 
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Radny Piotr Gonsior zawnioskował, aby na posiedzeniu Komisji Budżetu i Infrastruktury 
dokładnie przeanalizować sprawy związane z inwestycjami, szukaniem oszczędności w 
zużyciu energii, np. poprzez budowę paneli fotowoltaicznych. 
 
Następnie dyskutowano na temat inwestycji zagospodarowania terenu wokół Urzędu Gminy 
i kwestii zakupu terenów przez gminę. 
 
Po zakończeniu dyskusji Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o 
przedłożonym przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu. Uchwała Nr 
4200/IV/72/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z 
dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Mszana 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Pkt. 4 
Przewodnicząca Komisji Pani Wioleta Szotek poinformowała, że na podstawie sprawozdań 
została przygotowana opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu i wniosek  w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Mszana za 2023 r. Wniosek ten Komisja Rewizyjna 
kieruje do Przewodniczącego Rady Gminy i wysyła do zaopiniowania do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach.  
Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Mszana za 2024 rok. 
Głosowało 5 Radnych. „Za” wnioskiem opowiedziało się 4 Radnych, 1 głos „przeciw”.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała 
wykonanie budżetu Gminy za 2023 rok oraz uchwaliła wnieść do Rady Gminy o  udzielenie 
Panu Mirosławowi Szymankowi – Wójtowi Gminy Mszana absolutorium za 2023 r. 
Przewodniczącemu Komisji powierzono  niezwłoczne przekazanie wniosku do 
Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wniosek o udzielenie absolutorium wraz z uchwałą Komisji Rewizyjnej oraz Opinią Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Mszana za rok 2023, stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokół podpisali: 

Członkowie Komisji: 

Szotek Wioleta – Przewodnicząca Komisji 
Antończyk Paulina – Członek Komisji 
Gonsior Piotr – Członek Komisji 
Kotula Marek – Członek Komisji 
Kuczera Piotr – Członek Komisji. 

Przedstawiciel jednostki kontrolowanej: 

Małgorzata Gąsior – Skarbnik Gminy Mszana. 


